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Am fost întotdeauna de părere că 
lumea fotbalului este mult mai complexă 
decât pare la prima vedere. Rămân și 
astăzi la opinia că acest sport minunat 
a dezvoltat o reală mitologie în jurul 
valorilor sale, pe care a reușit să le impună 
timp de 160 de ani și mai bine, grație unei 
legături indestructibile cu societatea. Cu 
cea care l-a creat și cu cele succesive în 
care s-a dezvoltat. Tocmai de aceea, astăzi 
fenomenul a luat amploarea pe care nu o 
are nicio altă disciplină sportivă, iar lumea 
lui, despre care vorbeam, a devenit una 
distinctă, dar deloc distantă, dacă îmi 
permiteți acest joc de cuvinte. Așa cred.

“Mulți oameni cred că fotbalul este 
o chestiune de viață și de moarte. În 
realitate, e mai mult decât atât”, spunea 
legendarul manager al lui FC Liverpool, 
dintre anii 1959 și 1974, Bill Shankly. Și, 
dincolo de vorbe, faptele au fost cele care 
au rămas și au susținut, în timp și spațiu, 
atunci și acum, acolo sau aici, realitatea că 
fotbalul e jocul suprem.

“Felix qui potuit rerum cognoscere 
causas”, scria genialul poet latin Vergiliu. 
În traducere liberă, versul din poemul 
Georgicele sună astfel: “Fericit este acela 
care a putut cunoaște cauzele lucrurilor”. 
Dar oare avem noi acces la cauzele care 
au generat popularitatea copleșitoare 
a fotbalului? O vedem, o simțim, trăim 
în mijlocul unui fenomen social de 
amploare, îl putem însă și explica? Sau 
e de ajuns să ne declarăm fericiți, chiar 
dacă nu am reușit să deslușim cauzele 
lucrurilor atât de bine făcute?

Fotbalul, mai puternic decât conceptul 
de existență a ființei umane. Fotbalul, ale 
cărui resorturi declanșatoare de istorie 
socială sunt cunoscute, dar neînțelese? 
Ciudat și frumos paradox! O gamă largă 
de posibilități în față și care reprezintă 
percepția fiecăruia dintre noi despre 
fotbal. Biserica Maradoniană? Cultul lui 
Pele? Există zei?

“Felix qui, quod amat, defendere fortiter 
audet”, adică, într-o traducere corectă, 
“Fericit este cel care îndrăznește să apere 
cu putere ceea ce iubește”. Versul îi 
aparține altui mare poet latin, Ovidiu, în 
“Amores”, opera sa magna. Da, există zei 
în fotbal, iar fanii îi iubesc, fanii care au 
“temple”, care au personaje, eroi, lupte 
istorice și contemporane…

Ei apără acest fenomen numit fotbal, ai 
au această cutezanță și o fac, da, pentru 
că iubesc. Fotbalul, în general, echipele 
favorite, marii jucători, chiar și ideea de 
competiție, fără de care nu ar exista nimic 
din toate celelalte repere ale iubirii lor. 
Nu?

Astfel, există un timp al fotbalului, un 
spațiu al său, concret sau sentimental, dar 
și unul care mărturisește toate acestea!
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INTERVIU

Interviu cu Eduard Florescu     
(FC Botoșani)
  realizat de Cristian Prisacariu și Octavian Țopa

1 Ești mulțumit cu 
punctul obținut în 
Giulești? Mulți spun 

că e mai mult un punct 
de moral decât să vă 
ajute în clasament ...

Bună ziua. Pe de o parte 
suntem mulțumiți că 
am luat ceva de la acest 
meci, se putea mai mult 
pentru că am avut ocazii, 

dar mulțumitor este jocul 
colectiv pe care l-am făcut. 

2 Este ceea ce vă 
cere antrenorul 
sau doar se 

apropie?

Eu cred că se apropie de 
ceea ce ne cere antrenorul, 
trebuie să depunem mult 
mai mult efort la fiecare 

meci. Angajament fizic, 
concentrare, tot.

3 Doar două puncte 
în primele trei 
etape ... Nu e prea 

puțin pentru așteptările 
voastre?

Da, nu sunt rezultatele pe 
care le preconizasem, dar 
sunt sigur că în viitor vom 

Eduard Florescu s-a născut pe 27 iunie 1997, la Pitești. A început fotbalul la clubul 
din localitate, după care a trecut la CS Mioveni. La Botoșani a ajuns în 2018, dar a fost 
împrumutat un sezon la FC Argeș și, mai apoi, transferat de Universitatea Craiova. A 
revenit la Botoșani, acest sezon l-a început în forță, fiind titular în primele trei etape și 
marcând un gol frumos în Giulești.

Fostul component al echipei care a reprezentat România la Jocurile Olimpice de la Tokyo 
a traversat, în ultimii ani, mai multe perioade extrem de dificile, marcate de accidentări 
și de pierderea fiului său imediat după naștere. În prezent, pare să fi trecut peste toate 
aceste mari necazuri și a devenit unul dintre componenții de bază ai echipei sale.
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arăta din ce în ce mai bine. 
Ne concentrăm cu toții 
pentru aceasta.

4 Aveți mulți 
jucători 
accidentați. Cât 

de mult a afectat acest 
incovenient exprimarea 
voastră pe teren?

Adevărat, ne lipsesc 
jucători importanți. Sunt 
sigur că se vor schimba 
multe în bine după 
momentul revenirii lor. În 
plus, vor mai veni fotbaliști 
la echipă și sunt sigur că, 
în viitorul apropiat, vom fi 
mult mai puternici.

5 Tu, personal, ai un 
început foarte bun 
de campionat, nu 

te mai desparți de tricoul 
de titular ...

Asta îmi doresc, să joc 
cât mai bine, să-mi 
îndeplinesc toate sarcinile 

trasate de antrenor, să-
mi ajut colegii și să nu 
mai pierd locul în primul 
unsprezece. 

6 Ce ai simțit când 
ai marcat în 
Giulești, la capătul 

unei curse senzaționale, 
când părea că-ți 
pierdusei suflul să mai dai 
și la poartă?

Da, a fost o fază frumoasă 
și mă bucur că s-a 
terminat cu gol. Mă bucur 
în primul rând pentru 
echipă și abia apoi pentru 
mine. Colegii mi-au dat 
încredere să o duc până la 
capăt și promit că voi mai 
încerca și altă dată.

7 Ai făcut parte 
din echipa care 
a reprezentat 

România la Jocurile 
Olimpice din Japonia. Mai 
visezi la echipa națională 
sau nu?

Nu cred că există vreun 
fotbalist care să nu se 
gândească la echipa 
națională! În ceea ce 
mă privește, știu doar 
că trebuie să muncesc 
suplimentar. Dacă voi fi 
sănătos și dacă voi avea 
evoluții mult mai bune, cu 
siguranță că pot ajunge și 
acolo. În fond, toți ne-am 
apucat de fotbal visând 
echipa națională. 

8 Ai traversat 
o perioadă 
nefericită, cu 

multe accidentări și 
cu drama din familia 
ta. Cum te simți acum 
pentru că noi te vedem 
mult mai puternic?

Din punct de vedere 
mental sunt OK acum. 
Am trecut cu greu peste 
acea dramă, dar știu că 
nu trebuie să ne oprim, că 
viața merge înainte și că 
trebuie să ținem capul sus. 
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Am dedicat golul marcat 
în Giulești băiatului meu 
care nu mai este printre 
noi, și așa voi face și în 
viitor. Îi voi dedica toate 
realizările mele pentru că 
simt că acolo Sus, unde e 
acum, se va bucura foarte 
tare.

9 Care ar fi 
obiectivele tale 
personale?

Îmi doresc să joc cât mai 
multe meciuri și să le joc 
foarte bine. Să dau cât 
mai multe pase de gol 
și goluri ca să-mi ajut 
echipa să-și îndeplinească 
obiectivul.

10 Multă lume 
din jurul 
fotbalului 

o vede pe FC Botoșani 
ca o candidată la 
retrogradare. Ce părere 
ai?

Nu mă deranjează ce 
cred și zic unii sau alții. E 
părerea lor, au dreptul la 
ea. Noi, însă, vedem altfel 
lucrurile. Ne concentrăm 
pe munca noastră și 
facem totul ca să ne 
atingem obiectivul.

11 E o ediție de 
campionat mai 
tare ca oricând, 

cu multe echipe de 
tradiție. Are FC Botoșani 
puterea să se califice în 
play-off?

Asta îmi doresc! Da, 
este un campionat mai 
echilibrat ca oricând, cu 

multe echipe puternice 
care și-au fixat acest 
obiectiv. Noi ne vedem de 
treaba noastră, știm ce 
avem de făcut.

12 Ce așteptări ai 
de la următorul 
meci din 

SuperLigă (n.n cu FC U 
Craiova 1948)?

Acum, toate meciurile 
sunt grele. Va fi o partidă 
extrem de dificilă, ca toate 
celelalte pe care le-am 
avut cu ei. Formează 
acum o echipă rănită și 
trebuie să fim precauți. 
Moralul nostru este bun 
acum și sunt sigur că vom 
juca bine. Eu, personal, 
cred foarte tare că putem 
obține victoria.
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INTERVIU

Interviu cu Andrei Gorcea
(Universitatea Cluj)
  realizat de Costi Solovăstru și Octavian Țopa

1 Un start de sezon 
cu o victorie, un 
egal și o înfrângere. 

Care ar fi lucrurile bune 
pe care le-ai observat la 
echipă în acest început 
de campionat?

Unele dintre cele mai 
bune aspecte pe care le 
văd eu la echipă în acest 
start de sezon ar fi dorința 
și devotamentul de care 
am dat dovadă, dar și 
faptul că am crezut în 
noi până la ultimul fluier. 
Trebuie să păstrăm aceste 

aspecte pozitive, să ne 
îmbunătățim jocul și foarte 
important e să rămânem 
uniți.

2 Ce înseamnă 
pentru tine, un 
jucător crescut de 

”U”, care a evoluat apoi în 
alb și negru în Liga a 3-a 
și Liga a doua să îmbrace 
tricoul Universității în 
SuperLigă?

Înseamnă foarte mult și 
mă bucur că am reușit, 
împreună cu actualii mei 

colegi și câțiva foști colegi, 
să readucem echipa acolo 
unde îi este locul, pe 
prima scenă din fotbalul 
românesc.

3 Care este cea mai 
frumoasă amintire 
a ta legată de 

fotbal? Dar cel mai greu 
moment din cariera ta de 
până acum?

Cea mai frumoasă 
amintire este clar 
promovarea în SuperLigă. 
A fost un moment 

Crescut de Academia Universității Cluj, Andi Gorcea a apărat poarta „șepcilor roșii” 
pentru prima dată pe 6 mai 2018, la vârsta de 16 ani, într-un meci de Liga a 3-a cu Gaz 
Metan Mediaș II, câștigată de clujeni cu 7-0. A fost partida care le-a adus promovarea 
matematică „studenților” în liga secundă. De atunci, Gorcea a strâns 27 de meciuri în 
patru sezoane de ligă secundă, reușind să promoveze în prima ligă, alături de clubul 
care l-a format, după barajul cu Dinamo, de la finalul sezonului 2021-2022. A avut parte 
de un prim sezon excelent în SuperLigă, cu 11 meciuri fără gol primit. 

Acum, la începutul celui de-al șaptelea an alături de ”U”, goalkeeper-ul în vârstă de 22 
de ani ne vorbește despre cum a simțit echipa în startul campionatului, despre cele mai 
frumoase momente trăite pe teren până acum, dar și despre experiența de la naționala 
U21 a României.
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de neuitat, pentru că 
revenisem după șapte 
ani în prima ligă și au 
fost clipe frumoase, atât 
bucuria cu suporterii de 
la București, cât și, mai 
apoi, sărbătoarea din Piața 
Avram Iancu. Cel mai greu 
moment cred că a fost 
barajul cu Hermannstadt, 
când Universitatea nu a 
reușit să promoveze.

4 Ai făcut parte din 
lotul României U21 
la Campionatul 

European. Ce a însemnat 
această experiență pentru 
tine?

Pentru mine, Campionatul 
European a fost o 
experiență benefică din 
care pot spune că am 

avut doar lucruri bune de 
învățat și care mă va ajuta 
cu siguranță pe viitor.

5 Cum vezi tu 
actualul sezon 
din SuperLigă, 

având în vedere că au 
revenit câteva echipe 
importante?

Este un plus să avem 
cât mai multe echipe de 
tradiție în prima ligă. Cred 
că doar așa poate crește 
fotbalul nostru la nivelul 
la care a fost odată, cu 
echipe de tradiție și cu 
mulți iubitori de fotbal în 
tribune. 

6 Urmează un 
duel cu Dinamo, 
adversar împotriva 

căruia ai obținut 
promovarea în prima 
ligă. Cum ai trăit tu acea 
dublă și cum crezi că va fi 
meciul de sâmbătă?

După cum am zis mai 
devreme, a fost cel mai 
frumos moment din 
cariera mea de până 
acum și abia așteptăm să 
îi întâlnim din nou. Ca și 
în cazul nostru, Dinamo 
este tot o echipă cu 
suporteri pătimași, cu o 
tradiție mare și o istorie 
foarte bogată. Cred că 
va fi un meci echilibrat. 
Eu mai cred că vom avea 
partide echilibrate cu toți 
adversarii din SuperLigă, 
nimeni nu e învingător 
dinainte.
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Dinu reprezintă pentru Dinamo mai 
mult decât înseamnă catedrala San Pietro 
pentru Roma. Nu știu dacă va fi vreodată 
răstignit cu capul în jos, ca Apostolul Petru, 
cel care s-a îndoit și chiar s-a lepădat de 
Fiul Domnului înainte de al treilea cântat 
al cocoșului din grădina Ghetsimani, deși 
văd că e o modă în acest sens, una de dată 
recentă, dar ce știu sigur e că adevărul 
doare mai mult decât o execuție.

Dinu nu a fost un apostol și nu e un 
înger. Am scris de multe ori despre el, 
am făcut emisiuni împreună la radio și la 
destule televiziuni, am compus un portret 
în cartea marelui avocat Marian Nazat și 
poate și a mea, „Basmul fotbalului”, am 
povestit împreună acum câteva decenii 
într o revistă, „Life Sport", alături de o 
frumusețe a acelor ani (eu cred și azi că 
era cea mai frumoasă femeie din lume, 
BB), dar Dinu nu e, din fericire, doar 
amintire.

Dinu e, slavă Domnului, viu, atent, 
sclipitor și aproape egal cu istoria lui 
Dinamo, în măsura în care el poate fi egal 
cu ceva, de regulă nici măcar cu el însuși.

Dinu a fost la "„Replay", acum ceva 
vreme, când se pregătea să împlinească 
70 de ani.

Marian Olaianos și cu mine l-am trecut 
printre amintiri, iar imaginile găsite nu 
știu cum de Marian, nu știu unde, erau să-l 
facă să plângă, dar Dinu nu a plâns. Nici 
atunci, nici vreodată.

Dacă nu poate plânge, pentru că e 
din Bârlad ca Gafencu, marele ziarist și 
diplomat, sau din Târgoviște, ca domnitorii, 
sau din Serbia, unde sângele fierbe, Dinu, 
în schimb, scrie. Vorbește. Uneori mă sună.

Alteori, îl văd în studioul Telekom și îl 
ascult. Pentru că Dinu e un concert într 
-o cheie foarte înaltă și foarte rapidă. Ca 
simfonia 40 a lui Mozart, i-am spus odată, 
iar el s-a legat doar de cifră. „Oho, ce 
frumos, ce greu și ce infern am trăit la 40!"

Se referea la anii lui, la vârsta lui, care 
sunt totuna cu cei ai lui Dinamo. Ce jocuri 
de noroc, de viață și de destin ne oferă 
viața, nu-i așa, Mister?

Și acum, povestea.

În vara anului 1970, abia întors de la 
Mondialul din Mexic, unde fusese cel mai 
bun dintre ai noștri, alături de Dumitrache, 
Dinu joacă finala Cupei, împotriva Stelei. 
Guadalajara venise ea la noi, en la ciudad 
los perros, căci așa păreau a fi Bucureștii 
în acea zi de 26 iulie, fix ca în romanul lui 
Llosa, scris cu vreo șapte ani mai devreme. 
Cu marea majoritate a „mexicanilor" 
lui Angelo în teren, de la Tătaru și 
Lajos Sătmăreanu și până la Lucescu, 
Dumitrache ori Radu Nunweiler.

CRONICĂ

La mulȚi ani, Cornel Dinu!
  realizată de Marius Mitran
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50.000 de oameni sunt în tribune, 40 
de grade în aer, iar Steaua deschide rapid 
scorul, în minutul 6, prin Florică Voinea.

Iar Dinamo începe să atace, cu furie, cu 
disperare, cu toate liniile sus, tot mai sus...

Iar imediat după pauză vine egalarea.

Ultima linie de apărare se duce în față, 
Lucescu centrează și Dinu se înalță și 
marchează în poarta celebrului Suciu.

1-1. E minutul 50.

Doar că, în timp ce colegii lui se 
îmbrățișează, Dinu se duce spre arbitrul 
Gică Limona și îi arată că a lovit mingea 
cu mâna, nu cu capul. „Am făcut henț, 
domnule arbitru!"

În tribune dinamoviștii îngheață în 
caniculă, înțelegând ce se întâmplă pe 

teren.

Căpitanul echipei lor e însă categoric. 
„Am dat gol cu mâna, domnule!"

Steliștii se dezmeticesc primii, drept 
dovadă peste 6 minute același Florică 
Voinea face dubla și Cupa e a Stelei în 
ciuda revoltei din final a Mopsului: 2-1.

La festivitatea de premiere, dinamoviștii 
își fluieră căpitanul, iar Dinu pleacă la 
vestiar singur. „Nu înțeleg cum să vrei să 
câștigi înșelându-ți colegii de la echipa 
națională!"

Orașul și câinii. Mario Vargas Llosa.
Orașul, câinii și viața. Cornel Dinu.
I se spune Mister.

E o simfonie, nu un om. Allegro. Molto 
allegro.

Ma vero.
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